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Højskolens navn:  

Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Højskolen Marielyst
	Projektets navn: Stærke kvinder gennem 100 år
	Projektansvarlig: Mette Grønnegaard
	Beskriv kort projektets overordnede formål: At markere 100 året for kvinders valgret med grundlovsmøde om centrum. At skabe et event på Marielyst, hvor kommune, foreninger, forretninger og højskolen gik hånd i hånd.
	Hvem har været projektets primære målgruppe: Højskolens kursister 60(kvinder)+60. Lokale beboere - men især også sommerhusbeboere, der gerne vil have fritid med indhold.Der er 7000 sommerhuse på Marielyst.
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: 70 kursister; 850 til grundlovsmødet; ca. 500 til diverse foredrag og koncert på Højskolen, 80 til kvindeløb, 30 til vandretur, 150 til modeshow.
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: Hele højskolen, de lokale erhvervsliv, lokale journalister. Lokale fotografer.
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: www.kvindfolkemødet.dk - her står det fulde program.11 foredrag; to koncerter, et teaterstykke,et modeshow,et kvindeløb( 5. el. 10 km), en vandretur. Et grundlovsmøde med tale, fællessang og minikoncert.
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Højskolen Marielyst, Sydfalster Turist- og Erhvervsforening, DGI,Guldborgsund Kommune, LOF- lilberalt oplysningsforbund,  Marielyst Golfklub, Nørre Alslev Løbeklub, Lolland Falsters Folketidende.
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: En fælles følelse af at gøre noget samlet for området. Meget flot branding af området, En gensidig respekt for at kultur og turisme godt kan gå hånd i hånd. Meget merværdig, fordi vi var flere.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Højskolen fostrede ideen og der var et MEGET langt tilløb til at få de andre med. Skolen har lavet ALT det administrative arbejde, hjemmeside, facebookside, billetsalg, interview i radio, TV og avis.Der var for få, at de lokale handlende, der kunne se ideen i, at bakke op om projektet.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: Grundlovsmødet var en stor succes. Her kan man virkelig tale om en succes, der blev endnu større. Det er lykkedes at gøre samlet opmærksom på området - vi har fået rigtig meget presseomtale i DR. Sjælland, DR P1, TV2 ØST, Ugebladet Søndag, Lolland Falsters Folketidende samt diverse lokalaviser. Og det har givet rigtig meget genlyd i området. Folk er ikke i tvivl om, at her ligger en højskole.
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Vi må erkende, at et event/en festival, som skal tiltrække andre end de lokale og få folk til at vælge at tage til Falster for at deltage tager år at få bygget op. Det kræver fælles markedsføring og samarbejde med de lokale erhvervsdrivende, f.eks. sommerhusudlejerne og højskolen. Og det kræver erfaring og "mannpower" at få det sparket igang.
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Vi fortsætter med at have et kursus, der hedder "Kvindfolkemødet" - vi arbejder på kvindelig grundlovstaler ( Mette Frederiksen), vi vil gøre det til en tradition og næste år kommer det nok til at handle om "kvinder i kunsten". DGI og Turist- og Erhvervsforeningen kommer helt sikker til at lave løb igen til næste år. Vi samarbejder fortsat med LOF om diverse foredrag.Generelt har bl.a kvindfolkemødet og samarbejderne inspirerert til at bruge skolens koncertsal til flere fællesprojekter, der involverer forskellige samarbejdspartnere.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Vi laver et lignende projekt til næste år - og det er afgørende, at få en koordinator på fra Turist- og Erhvervsforeningen( en sådan er nu ansat), så det kan gå fra at være hele området, der er involveret.  Der var FOR  meget arbejde, som hvilede på os.Og vi får problemer med finansieringen.
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Vi syntes at vi kom 85 procent i mål
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Der r ingen tvivl om, at vi fik markeret 100 -året for kvinders valgret og at der var både kursister og lokale, som fik indsigt og oplysning.Det er godt at samarbejde bredt og på den måde skaffe finansiering til et lidt større projekt.
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: 


